
Lieksan susista, salametsästyksestä 
ja tiedotuksesta

 Kannanhoidollisen metsästyksen tavoitteiden arviointi Lieksan susitilanteen näkökulmasta

Esityksen lähteet:

• Luonnonvarakeskus: https://luonnonvaratieto.luke.fi/kartat?panel=suurpedot

• Lieksan susien myrkytysjutun esitutkintamateriaalit:

1. Törkeä metsästysrikos, avunanto/törkeä metsästysrikos 9184/R/40012/20, eläkeläinen 

2. Törkeä metsästysrikos, 9184/R/40044/20, Lieksan riistanhoitoyhdistyksen hallituksen jäsen, petoyhdyshenkilö, Lieksan 

reviiriyhteistyöryhmän jäsen, metsästyksen valvoja 

3. Avunanto, törkeä metsästysrikos 9184/R/40012/20, petoyhdyshenkilö

•  Lieksan kaupungin päätöksiä ja lausuntoja

• Lieksan reviirityöryhmän muistioita 

• Lieksan lehden (LL) kirjoituksia

Kaija Kiiskinen

Suomen luonnonsuojeluliiton Pohjois-Karjalan piiri

https://eur03.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fluonnonvaratieto.luke.fi%2Fkartat%3Fpanel%3Dsuurpedot&data=05%7C01%7C%7Cac2774926e884671070e08db668bf3bf%7C87879f2e73044bf2baf263e7f83f3c34%7C0%7C0%7C638216523492602138%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=aUS9eMf2P7OrSFBS6WoVzXHFTp3mwF1ikbH2X3oIBwY%3D&reserved=0


Kannanhoidollisen metsästyksen toteutuminen

Vuosien 2014-2015 ja 2015-2016 kannanhoidollisen metsästyksen jälkeen ministeriö esitti poikkeusluvalla sallittavaa vuotuista 40 suden 

suurinta sallittua saalismäärää metsästysvuosille 2016-2018. Jahti olisi siis jatkunut edelleen liki samanlaisena.

Lieksa haki poikkeuslupaa ensin 16 ja sitten vielä 2 sudelle. Riistakeskus myönsi luvat 4 sudelle, luvista yksi jäi käyttämättä 

- Sujuiko kannanhoidollinen metsästys suunnitelmien mukaisesti?

- Ehkäisikö/lopettiko se susien salametsästyksen?

- Tekikö susista ihmisarkoja? 

- Lisäsikö suden hyväksyttävyyttä?

- Kohdistuiko luvassa määrättyihin susilauman yksilöihin?

- Lisäsikö tietoisuutta suden biologiasta ja sen ekologisesta merkityksestä?

- Voimistuiko Lieksan susikanta kannanhoidollisen metsästyksen jälkeen?

- Toimiko reviirityöryhmä kannanhoidollisen metsästyksen aikaan ja sen jälkeen susiin liittyvän laittoman toiminnan ehkäisemisessä

   toimintaperiaatteidensa mukaisesti? 

- Millainen oli Lieksan kaupungin rooli? Entä paikallislehden? 



◦ Kannanhoidollisen metsästyksen piti lopettaa susien salametsästys, mutta Lieksassa se jatkui myös 

susien myrkyttämisen muodossa. Susien myrkytysjutussa, törkeä metsästysrikos, pääepäilty sai 

rangaistuksen neljä kuukautta ehdollista vankeutta metsästysrikoksesta eli laittomien pyyntivälineiden 

käytöstä rauhoitetun eläimen pyynnissä. Vuosien ajan jatkuneesta jopa 16 suden salametsästyksestä 

tuomio tuli vain laittomien pyyntivälineiden käytöstä. Muut törkeästä metsästysrikoksesta ja 

avunnonannosta epäillyt jäivät tuomiotta. 

◦ Seuraavissa dioissa epäiltynä olleiden (1-3) esitutkintamateriaalista poimittua viestinvaihtoa ja tiettyihin 

laumoihin ja susiin kohdistettuja toimenpiteitä. Keskusteluista käy ilmi kuinka tavanomaisesti ja 

arkipäiväisesti osalliset suhtautuvat susien salametsästykseen, vaikka kyseessä on laiton, rikollinen 

toiminta. Laajasta esitutkintamateriaalista on poimittu vain joitain keskusteluja kohdistuen nimenomaan 

tiettyjen alueiden susiin. Mukaan on otettu myös julkisuuteen voimakkaasti nousseet ja läheisesti tähän 

ketjuun liittyvät koululaisten petokuljetukset ja niiden kustannukset.

◦ Ennen vuotta 2017 susimäärät pohjautuivat pääasiassa Tassujärjestelmään kirjattuihin havaintoihin.  

Vuosi 2017 toi  mukaan DNA-määritykset, toki pohjana edelleen tassukirjaukset. DNA paljastaa susien 

pari- ja laumareviirien määrän ja auttaa piirtämään reviirien rajat kartalle. GPS- pantasusista Tolkeen 

lauman Varo-sutta ei enää vuonna 2019 ollut. 

Paikallislehdessä vain pienet jutut 

27.12.2021 LL

LL 24.3.2022

Myrkkysyöttijuttu päätökseen

Hovioikeus ei myöntänyt valittajan tarvitsemaa 

jatkokäsittelylupaa myrkkysyöttijutussa.



1. Tolkee

     susia 7

2. Kivivaara

    susia 9

3. Inari

    susia 2

4. Vuonisjärvi
     susia 2

5

6

7

Reviirirajat 2017 ja susia 23
Susikanta maaliskuussa 2017 LUKE

1. TOLKEE

W_080 uros, W_088 uros, W_081 uros, W_120 naaras metsästetty 

11.1.2017, W_140 uros muulla tavoin kuollut 11.11.2016, W_109 

naaras muulla tavoin kuollut 4.10.2016, W_119 naaras metsästetty 

7.1.2017

Pantasudet Vana ja Varo Tolkeessa

Suomen Riistakeskuksen 5.1.2017 päätös: Lieksan pohjoisosan 9 suden 

poikkeuslupahakemukseen myönnettiin lupa kahden suden poistoon ajalle 

6.1.2017-26.1.2017 (ne metsästettiin). Muulla tavoin kuolleet olivat junan alle 

jääneitä

2. KIVIVAARA

W_065 uros, W_062 naaras, W_068 uros, W_067 ?, W_069 uros, 

W_070 naaras, W_071 uros, W_083 uros, W_089 naaras

3. INARI 

w_089 naaras Kivivaaran susi, W_085 uros, W_092 ?

4. VUONISJÄRVI

W_082 uros, W_084 uros

5. W_141 uros muulla tavoin kuollut 26.11.2016

6.  W_142 uros muulla tavoin kuollut 10.12.2016

7.  W_143 uros metsästetty 21.1.2017

Suomen Riistakeskuksen 11.1.2017 päätös: Lieksan eteläosan 7 suden 

poikkeuslupahakemukseen myönnettiin lupa kahden suden poistoon ajalle 13.1.2017-

2.2.2017.  Poistettiin yksi susi ja yksi lupa jäi käyttämättä.

Vaikka yksi lupa jäi käyttämättä, niin haettiin lupaa vielä kahdelle sudelle Tolkeen 

susilaumaan, Riistakeskus 24.1.2017 hylkäsi hakemuksen

Kun poikkeuslupaa ei saatu, alkoi SRVA-kapina.



Mitä Lieksassa tapahtui vuonna 2017 Tolkeen/Höljäkän reviirin lopuille susille?

Esitutkintamateriaaleista (1-2) poimittuja Tolkeen laumaan liittyviä keskusteluja:

…on antanut 2017 jäätelöpaketin, jossa voipaperiin käärittyjä makupaloja. Höljäkän laumassa on susia…epäiltiin, että kuusi sutta, 

vahinkoperusteisen poiston jälkeen arvioitiin, että 11 sutta. 

…kysyi lääkkeitä tämänkin jälkeen

Esitutkintamateriaalista (2) Lieksan reviiriryhmän jäsenten välistä viestinvaihtoa:

27.1.2017 …Pieliselle seuraamaan, naaras merkattu, pitää seurata, jos löytyy tuoretta raatoa, niin saisi maustettua

27.1.2017… keskustelee --- kanssa, kuusi sutta Porosaaressa, vasa syöty, naaras verissään, seuraan tilannetta, otan lääketieteen aikakauskirjan avun 

käyttöön, kun löydän uuden tappopaikan. Siellä on nyt vaikka minkälaista liikkujaa, varuillaan pitää olla, ---tästä ei sanaakaan…, vaikka sukulainen onkin, 

niin ei ehkä hyväksy näitä asioita. porukkahommia ei uskalla harrastaa, pienempi paha jos yksi leimataan syylliseksi. myös riistakeskuksesta annettiin 

ymmärtää; etteivät tykänneet tästä toiminnasta, kuulemma häiritään laumaa ja saadaan pihakäyntejä tahallisesti… Pidetään sisäpiirin tietona… Tähän 

suden havainnointiporukkaan kuuluu kymmenkunta henkilöä, paikallisia, tassuun runsaasti merkintöjä v.2017

27.1.2017…Tämän päivän havaintoja, neljä kaikkiaan ovat liikkeellä

2.2.2017 …nyt on keli hyvä meidän puolella, kun vain siirtyisivät muualle, niin isketään.

Esitutkinnan viestinvaihdoista saa käsityksen, että laiton suden metsästys kohdistui 

vuonna 2017 useampaan suteen, mutta lukumääristä ei ollut puhetta.

Lieksan kaupungin koulukuljetuspäätös  määräajaksi, petolausuntoon perustuva. Lieksan 

kaupunki maksoi susikuljetuksista  vuonna 2017 20789 euroa.

(Lieksan kaupunki petokuljetusten päätös pykälä 18/15.8.2017)

”Kannanhoidollinen” metsästys oli 

kuitenkin loppunut ja vaikka lupaa 

ei enää tullut, niin jahti jatkui

Strykniiniä

Syanidia,

Koivusokeria

…

jauhelihaan 

käärittynä

Lääketieteen aikakauskirjan avut, namupalat, 

tarjoukset, lääkkeet

Löydettyjä ”lääkepurkkeja”

LL 10.1.2017 Lasku kyydeistä ministeriöön 
…Kyytien järjestäminen maksaa kaupungille 11374 euroa kuukaudessa.

LL 12.1.2017 Mikä susikyydeissä maksaa? 

LL 14.1.2017 Useita kyytejä päivässä… Susikyytien järjestämiseen on ollut pakottava tarve 

riistanhoitoyhdistyksen lausunnon perusteella. Kyydit oli järjestettävä nopealla aikataululla.

LL 23.3.2017 Petokyyditysten hinta putosi viidennekseen…Nyt toteutettu kilpailutus 

tuotti kuusi tarjousta… edullisin hyväksyttiin…



LL 5.1.2017 Pääkirjoitus  Sudet ja ihmiset erilleen toisistaan 
Suispelko on nyt aitoa, totta ja aiheellista…Luontoon luontaisesti kuuluvien petojen elintapaa 

kunnioittaa parhaiten se, että jos ne jostakin syystä harhautuvat liian lähelle ihmisten elinpiiriä, 

annetaan niiden keinolla taikka toisella nähdä, että paikka on väärä.

LL12.1.2017 Susitilanne jo kestämätön
Metsästäjät ovat tyytymättömiä susien poikkeuslupien määrään…

Lieksassa…jahtiin on osallistunut 12-50 metsästäjää…

.. Lieksassa poikkeuslupa myönnettiin yhteensä neljälle sudelle .. 

Riistakeskus on rajannut pyynnin määrän kahteen suteen per 

vakiintunut reviiri…

                          mutta

Seuraavassa kevättalven SRVA:han liittyviä otsakkeita

Susisoppa kiehuu…SRVA-kohu paisuu…SRVA-kapina leviää…SRVA-soppa 

sakenee yhä…Kapinarintama vahvistuu…SRVA-epävarmuus jatkuu...jne kunnes 

LL 20.4.2017 SRVA-sopimus vuodeksi ja taas LL 19.2.2017 SRVA-neuvottelut jatkuvat

LL 4.2.2017 Susi jäi kaatamatta 

LL 9.6.2017 Kesyjä susia liikkeellä 
…Sillä ei ollut ihmisarkuutta yhtään. Jos olisi ollut nakki, sehän olisi tullut 

autoon istumaan. …toiminnanohjaajan mukaan kesyjä susi on ainakin kaksi

LL 8.7.2017 Messuilla murinaa susista 
Kari Kulmala: Pitäisi ymmärtää, että pelkkä tieteelliseen tietoon perustuva 

päätöksenteko ei koskaan menesty, vaan ekologisesti kestäviä tuloksia saadaan aikaan 

ottamalla paikallisten ihmisten tieto ja osaaminen mukaan päätöksentekoon. 

Lieksan lehden numerot täyttyivät susiaiheisilla jutuilla, 

muutama poiminta esimerkkeinä
LL 20.4.2017 Suden jälkiä yllättävän vähän 
Kuusi lieksalaista miestä piti ”susipäiväkirjaa” susien jälkihavainnoista tammikuun 

alusta huhtikuun alkuun…hiihtokilometrejä 1700 km…jälkihavaintoja alle 20 

kappaletta



Reviirirajat 2018 ja susia 9
Susikanta maaliskuussa 2018 LUKE
Nämä 9 sutta olivat edellisvuotena Lieksassa, mutta susia menetettiin 14 ja 
uusia ei todettu

Esitutkintamateriaalista (1 ja 3) poimittua viestinvaihtoa::

- 31.1.2018 …”Ne antamasi lääkkeet olivat päässeet mytsähtämään eli tehot puuttuivat. 

Jos on parempaa, otan ilomielin. Onneksi sain kunnon tavaraa, laittelin niitä tarjolle. 

Ilmeisesti olivat hyvää tavaraa, kun kaikki kelpasi. loppui ainakin jäljet vajaa kuukausi 

sitten niiltä alueilta…Olen niin helpottunut, kun onnisti! ”

…” Jahas. Hyvä kun löytyi tehoja”

-31.1.2018 …”Tutkivat jo poliisien avulla, kun ovat löytäneet susien oksennuksia” 

….”Lieksan eteläpuoli Ilomantsiin päin on nyt putsattu.”

-… montako purkkia sait?... vastasi, en minä katsonut niitä lukumääriä. Ne tulivat 

muovipussissa…. ei tiedä purkeista mitään.

-… pelkäsi oppilaidensa puolesta susialueella… oli tosi hätä ja hän hankki myös 

koululaiskuljetukset…

… rehtori järjestää susikuljetukset

1. TOLKEE/HÖLJÄKKÄ

Tolkeen 2017 lauman susista ei ole jäljellä yhtään ja vuoden 2018 W_065 

uros ja W_062 naaras ovat edellisvuoden Kivivaaran laumasta

2. KIVIVAARA

Kivivaaran edellisvuoden laumasta jäljellä W_068 uros, W_070 naaras, 

W_067 ? ja W_089 naaras

3.  INARI

            W_092 ? JA W_085 uros (olivat edellisenä vuotena myös)

4 (Vuonisjärvi)

W_082 uros (oli edellisenä vuotena myös)

Lieksan kaupunki maksoi susikuljetuksista v. 2018 16 551 euroa

1.Tolkee/Höljäkkä

    susia 2

2. Kivivaara

    susia 4

3. Inari
   susia 2

4. Vuonisjärvi
    susia 1



25.1.2018 … ”Olen varma, että pian nämä nyt vapaat susireviirit täyttyvät uusilla tulokkailla ja niille käy aivan samoin 

kuin näille joulun aikaisille elikoille….Olen käynyt jo tuota Varo nimistä kaveria katsomassa, mutta sen vuoro ei ole vielä”

1.2.2018 … ”Olisikohan sinulla lääkkeitä? Niitä vailla olen.” ”Olen valmis osallistumaan kustannuksiin. Otan samoin 15” 

…”Minulla on tilaus Lappiin…tarkoitus käydä helmikuun puolivälissä…he tekevät paukut valmiiksi ja muuta vikaa niissä ei 

ole kuin hinta, 90 e kpl” ”Nytkin on parhaillaan käynnissä Kontiovaarassa, kun löysivät susien oksennuksen ja siitä ovat 

kuulemma ottaneet näytteitä ja laittaneet tutkittavaksi ….Poliisi ei kuulemma ole kovin aktiivinen tutkimaan.”

12.2.2018 … ”Hyvin kelpasi minun namut.”

”Pörräsivät maaliskuussa monta päivää helikoptereilla eikä vain löytynyt pannoitettavia yksilöitä, joista oli vielä 

marraskuussa runsauden pula ja sitten se myrsky iski tosissaan hirvijahdin jälkeen joulukuun puolivälin ja tammikuun 

lopun aikaan ja hävitti kaiken.” ”Poistetaan vuoden lopulla niin tarkkaan kuin voidaan. Jos katsot Suomen karttaa  

Lieksan korkeudelta, niin siinä on aukko muuhun Suomeen päin eli yläpuolella Kuhmossa ja alapuolella Kitee-Värtsilä 

on susihavaintoja, mutta meiltä ne puuttuvat.” 

20.5.2018 …moro en muistanu kysyä onko tilillesi tullut mania

3.8.2018 …onko tällä rutriparilla penikoita, susiparilla pentuja? …Tolkeessa oli pennut,… osaa nyt matkia pentujen 

haukuntaa… en tiedä napsahtiko, oli kulkijoita tiellä, vauhtia ainakin saivat …sanoi hätistelleensä susia autolla ja 

varoittaneensa mökkiläisiä

Esitutkintamateriaaleista (1-2) poimittua:

Esitutkinnan viestinvaihdosta saa käsityksen, että vuoden 2018 aikana toistakymmentä 

sutta pääsi hengestään

Reviirityöryhmän muistion 27.12.2018 mukaan susia on 14-20 yksilöä, jopa 25 yksilöä. Lieksan luonnonystävien edustaja esitti 

eriävän mielipiteen: 8 sutta + mahdolliset uudet pennut.

Esimerkiksi todistettavasti Höljäkän lauman kohdalla pihakäyntien loppuminen, kun poikkeusluvalla poistettiin haittaa aiheuttavat 

susiyksilöt.

Esitettiin, että Lieksan alueella on tarvetta sudenmetsästykseen. Perusteena on säilyttää susien kunnioitus ja luontainen varovaisuus 

ihmisiä ja kotieläimiä kohtaan. Susien poistolla pyritään estämään vahingot koiria ja kotieläimiä kohtaan. Haittaa aiheuttavien susien 

nopeampi poistaminen pitää saada toimivaksi ja silloin poisto kohdistuu oikeisiin yksilöihin.

LL 3.5.2018 SRVA-toiminta päättyi 
…sopimusehdot eivät tyydytä 

riistanhoitoyhdistystä… asia on selvittelyjen alla 

oikeusministeriössä

LL 7.8.2018 Poliisille jälleen 

suurriistavirka-apua 
Itä-Suomen poliisilaitos on tehnyt 

kasivuotisen suurriistavirka-

apusopimuksen (SRVA) Virva ry:n kanssa

HUOM! 
Tolkeen/Höljäkän laumahan 

hävisi kokonaan jo vuonna 

2017



Reviirirajat 2019 ja susia 15
Susikanta maaliskuussa 2019 LUKE
Näistä 8 olivat edellisvuotena Lieksassa ja yksi Juuan Panjan laumasta

1. TOLKEE/HÖLJÄKKÄ

W_065 uros (edellisvuodelta), W_062 naaras (edellisvuodelta), W_253 naaras, W_254 

naaras, W_080 uros (Panjan laumasta)

2. KIVIVAARA

W_067 ? (edellisvuodelta), W_068 uros (edellisvuodelta), W_070 naaras 

(edellisvuodelta), W_251

3. INARI

W_085 uros (edellisvuodelta), W_092 ? (edellisvuodelta)

4. VUONISJÄRVI

W_252 naaras, W_234 ?, W_070 naaras (muulla tavoin kuollut 7.2.2019, edellisvuotena 

Kivivaarassa), W_267 naaras (muulla tavoin kuollut 9.2.2019)

9.1.2019 … ”Viime vuonna toistakymmentä elukkaa pääsi pois kitumasta”

3.2.2019 … ”Sen olen jo saattanut taivaaseen. Se pääsi pois kitumasta kolmen päivän päästä, 

kun tappoi koirani häkistä. Nämä Suomen tutkijat eivät tiedä lainkaan sitä, miten paljon Lieksan 

ja Ilomantsin kohdalla susia poistetaan. Uskon että yli puolet siivilöidään heti, kun ylittävät rajan 

Suomen puolelle.” ”Parasta olisi kytätä lumimyräkkää ja ennen sitä käydä asia hoitamassa. 

Laita reppuun pilkkivälineet ja kaira, niin aika vähän epäilevät…. Uhkarohkeus on joskus 

pahasta, mutta ei tuo kyttäys ole vielä niin tehokasta, jottako ei voisi löytyä saumaa asian 

hoitamiseen.”

13.2.2019 … ” Käyn lähiaikoina sitä ihteään, josta oli joskus puhetta. Jos saan, ostan isomman 

erän, jotta ei meiltä loppuisi heti.

 

Esitutkintapöytäkirjoista (1-2) poimittua viestienvaihtoa:

Panjan lauma (7-10 sutta) hävisi

1. Tolkee/Höljäkkä
         susia 5

2. Kivivaara
     susia 4

3. Inari
    susia 2

4. Vuonisjärvi
     susia 4

8.3.2019 … ”Onkohan sinne Kolin puolelle asettuneet ne kaksi Vuonisjärven sutta, kun toista viikkoa sitten moottorikelkalla ajelivat niitä Pielisen 

jäällä?” ”Minulla on nyt Lapin uusia lääkkeitä. Jos ovat siellä, niin hoidan homman yksikseni loppuun. Tällä puolella ammuttiin kaksi, olivat vaivaisia, en 

uskalla tänne myrkkyjä laittaa, jos löytyisi kuolleita susia, nousisi haloo. Nuo kaksi olivat Pielisien jäällä sen jälkeen, kun nuo kaksi oli ammuttu, Minulla 

olisi tavoite, että hävitettäisiin nuo irtokulkijat ennen vappua. Nyt en voi ensi viikolla täällä paljonkaan liikkua, kun ovat sekä maassa että ilmassa 

etsimässä niitä pannoitettavia susia.” …Vuonisjärven sudet eivät olleet minkään lauman susia.



29.3.2019 … ”Laittelen tuonne Varisvaaran tien tuntumaan täkyjä lähipäivinä. Kun kysyttiin, mitkä sudet siellä Varisvaaran tien läheisyydessä liikkuu… se tiehän on ummessa, ihan 

mielenkiinnosta olen käynyt Viekin suunnalla”

9.4.2019… ”Minun reviiriltä n. 15000 ha:n alueelta on kolme sutta lähtenyt tuonne yläilmoihin.

19.4.2019…”Olisi niitä valmiita miinoja, missä niitä tarvitaan. Voin täältä luovuttaa ja eikun pyytämään. Aika hyvin on tällä hetkellä pullat uunissa.”…”nyt pitää olla varovainen, jatkuva 

vahdinta päällä.”…”Ei ollut onneksi joka paikassa. Nyt viimeisillä lumilla ottavat parhaiten tarjoukset vastaan.”… ”Sain hoidettua lumien aikaan hommaa eteenpäin, siksi en vastannut 

viesteihin.”

30.5.2019 … ”myrkyt ovat saapuneet”

Esitutkintamateriaalista (2)  Lieksan reviiriryhmän jäsenten välistä viestinvaihtoa:

30.10.2019…”Poliisin ohje minulle, jos pääset ampumaan suden, niin älä ainakaan meille ilmoita” …”Vähän samantyylisen tarinan  olen kuullu… Hyöhän ei voi muuta kuin potkaista prosessin 

käyntiin, jos joku ilmoittaa”… ”Sitten kun sudet on saatu ammuttua, niin otetaan molemmille omat pennut kasvamaan.”

1.11.2019 …”ei se into ja palo harrastukseen ole kadonnut   … mieluummin istun käräjillä suden taposta kuin menetän uuden koiran”… ”Kävin tänään allekirjoittamassa koiran A 

korvausanomuksen. Koiran henki arvioitiin 8360 €. Eli karrikoiden. Valtio myönsi minulle yhden sudenkaatoluvan noin 6000 €. oikeudenkäyntikuluihin jäi se 2360 €. jos jään kiinni”

2.11.2019 …”Kyllä minä vielä uuden koiran otan, itälaikan todennäköisesti. Nyt pitää vain seuraavat kolme vuotta tyytyä tekemään laittomuuksia.”

24.11.2019 …”Tänään kun ei ollut jahtia, niin kävin perinteisellä kävelylenkillä koiran B:n kanssa. Odotan innolla lisää lunta niin pääsee hiihtämään lisää umpea ja seuraamaan tietyn nisäkkään 

jälkiä.”

Reviirityöryhmän muistio 14.8.2019: …saatettiin tiedoksi Lieksan kaupungin lausunto 07.02.2019 maa- ja metsätalousvaliokunnalle suurpetotilanteesta. Lieksan Luonnonystävien 

edustaja piti lausuntoa asenteellisena poliisia, Lukea ja Virvaa kohtaan Osa kokousedustajista piti lausuntoa asiallisena.

Reviirityöryhmän muistion 27.11.2019 mukaan Tassu-järjestelmässä 1.8.2019 alkaen 27.11.2019 asti 181 havaintoa. Tämänhetkinen tilanne: Viekijärven, Vuonislahden ja Jamalin 

alueilla ongelmia pihakäynneistä. Lieksassa on tällä hetkellä rajalaumat mukaan lukien petoasiantuntijoiden arvion mukaan 20-25 sutta.

Lieksan luonnonystävien edustaja jätti eriävän mielipiteen päätökseen: Luonnonystävät tukeutuu Luonnonvarakeskuksen kevään 2019 kanta-arvioon, joka on huomattavasti pienempi ja 

sen lisäksi on mahdollista, että muutama rajalauma on saanut pentuja, ei ole epäluottamusta Luonnonvarakeskuksen toimintaan.

Lieksan kaupungin erillisten susikuljetuksien (päätös §1/13.1.2019, ajalle 5.11.-20.12.2019 ja päätös §2/11.2.2019 kevätlukukauden ajaksi) 

kokonaiskustannukset tippuivat 5544 euroon. 

Esitutkinnan mukaan laiton metsästys kohdistui vuonna 2019 neljään suteen.



Lieksan kaupungin lausunto suurpetotilanteesta eduskunnan maa- ja 

metsätalousvaliokunnalle 7.2.2019
…haja-asutusalueiden oppilaita koskevat kuljetukset ovat aiheuttaneet kuljetuskustannuksia Lieksan 

kaupungille muutamia kymmeniä tuhansia euroja vuodessa

…poliisi on tehnyt SRVA-toiminnasta kaksivuotisen sopimuksen kolmannen sektorin toimijan VIRVA 

ry:n kanssa vuonna 2018. VIRVA ry:n jäsenillä ei ole juurikaan suurpetojen metsästämiseen liittyvää 

kokemusta, minkä seurauksena muutoinkin metsästysosaamista vaativien susien poistaminen ei 

alueellamme toteudu… ei ole kenenkään kannalta tarkoituksenmukaista, että poliisi tekee 

sopimuksia SRVA toiminnasta tahojen kanssa, jotka sitä eivät tosiasiallisesti pysty hoitamaan

LL 3.10.2019 Susikonfliktien lievittämiseksi uusi hanke (vain pieni 

juttu käynnistetystä SusiLIFE- hankkeesta)

LL 12.11.2019 Elämme suden ehdoilla 
…Mikäli hallituskausi kestää täydet neljä vuotta, vastuuministeri ja 

valiokunnan puheenjohtaja jäävät todennäköisesti historiaan 

lopettamalla muun muassa metsästyskulttuurin tietyillä alueilla 

Suomesta

  Kari Kulmala, Siniset ry:n pj

LL 14.11.2019 Pääkirjoitus Sudet eivät ole enää eksotiikkaa 

…koulukuljetuksiin tarvitaan susikuljetuksia…susi istui mökin rappusilla 

iltapäivällä…susi jolkutteli mökin pihaan aamulla…susi tuli ikkunan alle 

valoisaan aikaan…

LL 20.12.2019 Kantelu: Lapset hengenvaarassa susien takia 
Kansanedustajat Hoskonen (kesk) ja Kettunen (kesk) ovat jättäneet eduskunnan 

oikeusasiamiehelle kantelun susien aiheuttamasta välittömästä vaarasta maaseudun 

ihmisille sekä viranomaisten liian vähäisestä toiminnasta ihmisten turvallisuuden 

varmistamiseksi. Kanteluun tehtyjen kyselyjen avulla kuuden kunnan  Ilomantsi, 

Lieksa, Nurmes, Valtimo, Juuka ja Kuhmo alueella todellinen susimäärä on ainakin 

150, virallisessa kanta-arviossa  noin 50.

Ympäristövaliokunnan pj Hoskosen mukaan Luonnonvarakeskus vääristelee 

virallisia susilukuja… susi pitää ampua heti, jos se tulee pihalle…ei susi ole mikään 

uhanalainen

LL 12.2.2019 Kaksi sutta nurin 
Virva ry lopetti poliisin pyynnöstä sudet Hattuvaarassa ja 

Vuonislahdessa



Reviirirajat 2020 ja susia 9
Susikanta maaliskuussa 2010 LUKE
Näistä 3 oli edellisvuotena Lieksassa.  

1. HÖLJÄKKÄ

W_298 ?,  W_300 ?, W_089 naaras, lisäksi edellisen vuoden W_253 naaras 

(muulla tavoin kuollut 27.9.2019)

2. KIVIVAARA

W_229 uros, W_228 naaras, W_082 uros, W_234 (edellisvuonna 2019 

Vuonisjärvellä)

3. W_234 (myös Kivivaarassa), W_085 uros (edellisvuonna 2019 Inarissa)

4. Inarin reviiri tyhjä

Esitutkinnan mukaan laiton metsästys kohdistui 2020 kahteen suteen.

Reviirityöryhmän muistio 14.8.2020: Susi Life partion kokonaisuudessaan toivotaan 

jalkautuvan enemmän maastoon ja saavan siten paremman tilannekuvan 

suurpetotilanteesta.

Lieksan luonnonystävien edustaja esitteli epäilyksiä susien häirinnästä ja luvattoman 

pyynnin yrityksestä ja halusi tuoda julki mielipiteensä, että luvaton pyynti on 

konkreettista ja todellista. Muu reviirityöryhmä totesi, että viranomaisten tietojen 

pohjalta asiasta ei ole tiedossa olevia tapauksia.

Lieksan kaupungin erillisten petokuljetuksien (päätös §2/27.12.2019) kustannukset 

ajalle 7.1. – 30.5.2020 olivat 3500 euroa, vaikka korona siirsi oppilaat etäopetukseen.

LL17.3.2020 Susi tuli melkein navettaan Viensuulla 

LL19.3.2020 Kaksi sutta piiritti Ollilan tilan navettaa 

LL 24.3.2020 Sudet eivät piittaa karkotuksesta 

LL 31.3.2020 Kahdelle sudelle haettu poistolupaa 

Riistakeskus päätti:    

LL 3.4.2020 Viensuun susia ei saa tappaa 

… metsästysseuran mukaan kolme sutta pyörii edelleen 

täällä…Riistakeskuksen mukaan karkotustoimet ovat 

tehonneet, eivätkä sudet sen jälkeen ole tulleet tilalle 

kahteen viikkoon.

LL 6.4.2020 Kolmen suden lauma on edelleen karjatilojen riesana Viensuulla ja 

Kylänlahdessa …lauma tulisi hävittää, yhdistys harkitsee valituksen tekemistä 

Riistakeskuksen päätöksestä

1. Höljäkkä
     susia 4

2. Kivivaara

    susia 4

Tämä Viensuun tapaus lienee tyypillinen esimerkki mediakohusta ja totuuden 

muuksi todistelusta, jonka yksi susi saa aikaan käydessään pihapiiriin 

jätetyllä vasikanraadolla. 

4. ei susia 

3. yksi susi



LL 14.1.2020 Eräpartio susien suojaksi 
…Kaupungin valtuutettu: Kuvittelen mielessäni, kun vanhempi 

konstaapeli ja erätarkastaja käppäilevät metsässä ja miettivät kahvitulilla, 

makkaran kera, montako salametsästäjää kuuden vuoden aikana saadaan 

kiinni…

LL 29.1.2020 Kirjoituksesta puuttui vain salaatin purenta 
…Toisen työn arvostamista edellyttäisi erityisesti valtuutetulta… 

LL 18.2.2020 Susi sai kansan liikkeelle MTK Lieksan 

tupaillassa…tänä päivänä sudet käyttävät maanteitä ja 

liikkuvat taajamissa…

LL 10.11.2020 Susialoitteella turvattaisiin susien lahtaus 
…LL:n uutisoinnista (29.10.) saa paljon erilaisemman kuvan 

tilanteesta, kuin mitä viranomaistahot esittävät… 

LL 12.11.2020 Maaseutuelinkeino on uhattuna susien takia
Kari Kulmala, Sinisten pj Rääkkylä,  vastatessaan edelliseen 10.11.2020 juttuun mainitsee 

11 kertaa kirjoittajan nimen ja syyllistää moneen kertaan. Hän perustelee lopuksi: 

”Lienee myös jokaiselle selvää, että paikallislehti perustaa uutisointinsa faktoihin, jotka 

koostuvat niin tiloilta, petoyhdyshenkilöiltä kuin viranomaisiltakin saatuihin tietoihin.”

LL 8.12.2020 Kansanedustajilta susikantelu 
Hannu Hoskonen ja Tuomas Kettunen ovat jättäneet 3.12. eduskunnan oikeusasiamiehelle 

kantelun koskien susien aiheuttamaa ja jatkuvasti kasvavaa vaaraa maaseutukunnissa.  

Suurella rahalla  vartioidaan susien turvallista liikkumista maaseutukunnissa, mutta pienten 

lasten koulutie ei tunnu kiinnostavan viranomaisia juurikaan.  Poliisit partioivat 

metsäautoteillä ja kaukana ihmisten asumuksista valvomassa susien turvallisuutta ja 

häiriötöntä elämää. Niiden kotirauhaa valvoo nykyisin poliisi veronmaksajien varoja 

käyttäen.

LL 29.10 2020 Pääkirjoitus Kannanhoidollinen 

metsästys suojelee sutta
…suden kannanhoidollisen metsästyksen aloittamiseen 

tähtäävällä aloitteella ei ole mitään tekemistä susivihan kanssa… 

ylisuuri susikanta…

LL 17.11.2020

…Mitä tulee kirjoitukseen puoliummessa tehtyihin havaintoihin. Se on 

mautonta….Ketusta ja harakoista havainnot tekivät kamerat eikä näkökyvylläni ole niihin 

vaikutusta…eivätkä kuusi kameraa saaneet yhtään kuvaa sudesta.

vastaus edelliseen kirjoitukseen

LL 15.9.2020 Susialoitteessa myös lieksalaisten 

nimiä 
Suden kannanhoidollisen metsästyksen aloittamisesta on tehty 

eduskuntakäsittelyyn etenevä kansalaisaloite.

… 49077 Sillä numerolla minä sen allekirjoitin, kertoo 

Lieksan riistanhoitoyhdistyksen puheenjohtaja

vastaus edelliseen koskien Ollilan tilaa



Reviirirajat 2021 ja susia 9 + 8 Inarin lauma 

Ilomantsin puolella 

Susikanta maaliskuussa 2021 LUKE Näistä 9 Lieksan sudesta 6 oli edellisvuodelta, 

Inarin laumassa oli naaras ja sen 6 jälkeläistä ja yksi ulkopuolinen uros, eivät 

Lieksan susia edelliseltä vuodelta

1. HÖLJÄKKÄ

W_229 uros (2018-19 Kuhmossa Juntin reviirillä, 2019-20 Kivivaarassa), W_089 

naaras (2016-17 Ruunaalla, 2017-18 Ruunaalla, 2018-19 vuosittain Pielisen ja 

Jonkerin välissä, edellisvuodelta)

2. KIVIVAARA

W_380 naaras (2018-19 Kuhmon Saunajärvellä, 2019-20 Ruunaalla), W_082 uros 

(2016-17 Vuonisjärvellä, 2017-18 Vuonisjärvellä, edellisvuodelta), W_515 ?, 

W_502 ?, W_228 naaras (2018-19 Kuhmon Saunajärvellä, 2019-20 Ruunaalla 

edellisvuodelta)

3. VUONISJÄRVI

 W_378 ? , W_085 uros (2016-17 Inarissa, 2917-18 Inarissa, 2018-19 Inarissa, 

edellisvuodelta)

4. INARI

W_509 uros (ei ole W_087 jälkeläinen eikä vanhempi) , W_087 naaras (2016-17 

sama alue), seuraavat ovat W_087:n jälkeläisiä W_316 (2019-20 sama alue), 

W_503 uros, W_504, W_505 naaras, W_508 ?, W_516 ?

Reviirityöryhmän muistion 20.10.2021 mukaan  

Kivivaarassa on havaittu 3 suden lauma, Höljäkässä 2 + 2 suden lauma, Viekijärven itäpuolella 

–Ruosman suunnalla havainnot 2 sudesta ja Ruunaassa varma havainto ainakin 2 + 1 sudesta 

(jälkihavainto). Siikakoskella Ruunaassa on valokuvattu 2 aikuista yksilöä. Kuorassa on 

näköhavainto neljästä aikuisesta sudesta.

”Susikanta kestää kannanhoidollisen metsästyksen”
Lieksan kaupungin lausunto maa- ja metsätalousvaliokunnalle 16.11.2021 mm…Lieksan kaupungin näkemys on, että Suomen 

susikanta on riittävä siihen, että kannanhoidollinen metsästys voidaan aloittaa. Näkemystä tukevat Luken uudet  susien määrän 

liittyvä kanta-arviot….Näin voidaan välttää susien määrän vähenemiseksi käytettävät laittomat keinot ja pitää tilanne hallittuna 

myös suden suojelemisen näkökulmasta.

2. Kivivaara

   susia 5
1. Höljäkkä

     susia 2

4. Inari

  susia 83. Vuonisjärvi

       susia 2 



Onkohan näillä kahdella seuraavalla jutulla yhteyttä toisiinsa?

LL11.2.2021 Riistanhoitoyhdistys valintojen edessä...tuleva vuosikokous on tavallista mielenkiintoisempi. 

Asialistalla on puheenjohtajan valinta. Riistanhoitoyhdistyksellä on edessään toinenkin tärkeä 

henkilövalinta…toiminnanohjaajan paikka on avoinna.

LL 25.3.2021 Susille myrkkysyöttejä eri puolille Lieksaa – tapaus  parhaillaan syyteharkinnassa 
Kainuun rajavartiosto on saanut valmiiksi esitutkinnan törkeästä metsästysrikoksesta, jossa lieksalaisen miehen 

epäillään metsästäneen rauhoitettuja susia pääasiassa myrkkysyöteillä ja osallistuneen avunantoon törkeään 

metsästysrikokseen. Laiton metsästys on tapahtunut vuosien 2017-2020 aikana Lisäksi tapauksessa epäillään neljää 

henkilöä avunannosta kyseiseen susien laittomaan metsästykseen.                    

LL 16.2.2021 Rhy:n SRVA-toiminta alkanut vilkkaasti

LL 5.10.2021 Suden kannanhoidollinen metsästys etenee 

Kansanedustaja Seppo Eskelinen SDP

LL 5.10.2021 Jo viisi koiraa susien suuhun Nurmijärven-Ruunaan ja Hattuvaaran 

välimaastossa on useita susia ja susilaumoja liikkeellä. Susista on havaintoja 

muuallakin…Syrjäkylillä ei ole kovin paljoa harrastusmahdollisuuksia ja kaupungin keskustaankin 

pääsee vain kerran viikossa kimppakyydillä. Totta kai se aiheuttaa surua, kun se ainut 

harrastustoiminta estyy susien takia…

LL 28.10.2021 Suden kannanhoidollinen metsästys on aloitettava heti
 Kansanedustaja Ari Koponen Ps 

 LL 2.11.2021 Lainsäädäntö ei tunne kannanhoidollinen metsästys-termiä
 Vastaus kansanedustaja Koposen kirjoitukseen…”Mihin luontoon susi kuuluu, jos se ei 

Euroopan       syrjäisimpiin kolkkiin mahdu asumaan? Sanokaapa se.” 

LL 4.11.2021 Hyvä suunta susiasiassa 
Lieksan kaupungin valtuutettu: MMM esittää 

kaatolupaa 20 sudelle. Kauan odotettu päätös 

otetaan riemulla vastaan. Vaikka 20 suden lupa on 

kantaan nähden vaatimaton, on se hyvä alku ja 

signaali, että hallintaa kannassa tulee seurata ja 

tehdä

LL 4.11.2021 Susi-ilta: ”Susi kuuluu Suomen 

luontoon, mutta…” 
Itse asiassa kyseessä oli väitöskirjatutkija Sanna Komin  

esitys haastattelututkimuksestaan, mutta tilaisuuden 

järjestäjä vei keskustelun kysymyksiin susien määrästä.

Alueellisen riistaneuvoston pj väitti: ” Susia on 

Lieksassa 25-40, susikanta on kehittynyt merkittävästi 

viime vuosina.” Sanoipa myös, että hänen 

metsästysalueellaan on tuo 40 sutta.

LL 27.12.2021 Myrkkysyöttien levittäjälle ehdollista 
Käräjäoikeus on tuominnut  vuonna 1938 syntyneen lieksalaismiehen  

neljän kuukauden ehdolliseen vankeusrangaistukseen 

metsästysrikoksesta. Mies kieltää syyllistyneensä rikokseen.

LL 27.12.2021 Lieksasta hakemus kolmelle sudelle 

LL Eduskunnan oikeusasiamiehen vastaus kansanedustaja 

Hoskosen kanteluun : SusiLIFE-eräpartio ei rikkonut 

toimivaltuuksiaan
…Eräpartio ja päällystöesimies eivät rikkoneet toimivaltuuksiaan 

erävalvonnan tarkistuksien aikana marraskuussa 2020



Reviirirajat 2022 ja susia 7
Susikanta maaliskuussa 2022 LUKE
Näistä 3 oli edellisvuotena Lieksassa.

1. HÖLJÄKKÄ

W_229 uros (edellisvuotena), sen (ja W_089 ei näytteitä 2021-22) jälkeläiset 

21_W_651 uros, 21_W_655 uros, 21_W_656 ?, 21_W_661 naaras

2. KIVIVAARA

W_082 uros (edellisvuodelta), W_228 naaras (edellisvuodelta)

Näytteitä 3, 4, 5 ja 6 ei ole merkitty karttaan

3. W_651 uros (Höljäkän reviirin yksilö), W-317 ? (Juuasta)

4. W_082 uros (Kivivaaran reviirin yksilö)

5. 21_W_652 uros (Tuupovaaran reviirin yksilö)

Reviirityöryhmän muistio 19.12.2022: työryhmä löysi samasta LUKEN kanta-arviosta 

alueelta 13 susiyksilöä ja arvioi alueen kokonaismääräksi 16-18 yksilöä sisältäen rajalaumat, 

taajama-alueella 2-3-yksilöä, ns. Viekin lauman alueella 2 yksilöä, Ruunaan alueella jopa 8 

yksilöä, Kivipuron alueella 2 yksilöä ja Inarin alueella 2-3 sutta.

Esimerkkinä kanta-arvion virhe mahdollisuudesta oli Höljäkän lauman dna:n mukaan 5 yksilöä. 

Kyseisestä laumasta oli kuitenkin varma näköhavainto 6 yksilöstä. Kuluvan syksyn havaintoja 

susista ollut seuraavasti; Lieksan taajaman alueella liikkuu 2–3 yksilöä, ns. Viekin lauman 

alueella havaintoja kahdesta sudesta, Ruunan alueella jopa havainto jopa 8 yksilön 

liikkumisesta, Kivipuron alueella 2 sutta ja Inarin alueella 2–3 sutta. Alueen kokonaismääräksi 

arvioitiin joulukuussa 16–18 yksilöä sisältäen rajalaumat. Susien pihakäyntejä on kuvattu 

videolle Lieksan taajamissa päiväaikaan Pankajärvellä ja Kotolassa. Todettiin, että Tassu-

havainnointijärjestelmä tulisi saada toimivaksi

Keskusteltiin Susilife-toiminnasta. Ihmiset eivät halua tehdä Tassu kirjauksia, koska 

kirjaukset johtavat virkavallan pyörimiseen alueelle.

Nyt sitten näin, pari vuotta 

aikaisemmin toivottiin SusiLife-

partion jalkautuvan enemmän 

maastoon

Edellisen 

vuoden Inarin 8 

suden lauma 

hävisi kokonaan

1. Höljäkkä
     susia 5

2. Kivivaara

     susia 2 6. W_382 uros (ammuttu 3.9.2021, 2020-21 Värtsilässä)



LL 4.1.2022 Sudenmetsästäjät jäivät nuolemaan näppejään
Lieksassa tehtiin yksi hakemus kolmen suden kaatamiseksi, 

mutta lupaa ei herunut 

LL 24.3.3022 Myrkkysyöttijuttu päätökseen Hovioikeus ei 

myöntänyt valittajan tarvitsemaa jatkokäsittelylupaa 

myrkkysyöttijutussa.

LL 24.2.2022 Rikollisuus puhutti riistanhoitoyhdistystä 
24.2.2022 Lieksan rhy keskittyy niihin tehtäviin, jotka kuuluvat 

riistanhoitoyhdistykselle. Näitä tehtäviä on muun muassa metsästyksen 

valvonta. Riistanhoitoyhdistys pahoittelee julkisuudessa olleita asioita 

sekä siitä seurannutta keskustelua, yhdistys toteaa.

LL 20.12 2022 Susia taajaman liepeillä Suurpetoyhdyshenkilön 

reviirityöryhmän puheenjohtajan (pohjaten tietonsa LUKEn keväiseen kanta-

arvioon), mukaan Lieksassa on kuusi susilaumaa ja susia 20-21 yksilöä.

korjausvastaus edelliseen kirjoitukseen

LL 29.12.2022 Susia on Lieksassa väitettyä vähemmän 
…Samaisen kanta-arvion mukaan maaliskuussa 2022 oli vain Höljäkän 

perhelauma ja susipari Kivivaarassa . DNA-määritysten perusteella 

Lieksassa oli seitsemän sutta, nekin yhdessä Nurmeksen ja Venäjän kanssa. 

Esimerkkinä LL:n juttujen 

kokoeroista, toinen koko 

etusivun juttu, toinen vain 

pieni.

Yle 3.2.2022 Lieksan susimyrkytyksiin kytkeytyviä 

vapaaehtoisia on erotettu tehtävistään 
… Lieksan rhyn toiminnanohjaajan mukaan henkilöt eivät liity 

konkreettisesti myrkytyksiin, vaan he ovat olleet aktiivisesti 

mukana näihin liittyvissä somekeskusteluissa. 

Myös Riistakeskus viittaa

vain somekirjoitteluihin



Reviirit ja susimäärät 2017-2022

2017/23

2018/9

2019/15

2020/9

2021/9+8

2022/7
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maaliskuussa    

elossa 3

9

2

2

3

kaikki

kuolleet

2 4

2

1

5 4

4

2

4
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1
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Vuoden 2023 maaliskuun tilanne Lieksassa

Susireviirejä Lieksassa kaksi, Höljäkän reviiri yhdessä Nurmeksen 
kanssa ja Kivivaaran, Inarin ja Vuonisjärven rajareviiri Venäjän kanssa 

Höljäkkä

susia 5

Kivivaara, Inari, Vuonisjärvi

susia 4



Yhteenveto

Susien kannanhoidollisen metsästyksen 2015-16 jälkeen Lieksassa haettiin poikkeuslupaa yhdeksälle, seitsemälle ja vielä kahdelle, yhteensä 18 sudelle. 

Tällä määrällä olisi hävitetty melkein kaikki maaliskuun 2017 kanta-arviossa olleet Lieksan 23 sutta, koska poliisin päätöksellä oli poistettu jo kaksi sutta 

ja kaksi sutta oli jäänyt junan alle. Riistakeskus myönsi poikkeusluvan neljälle sudelle, joista yksi jäi toteutumatta. Seuraavana vuonna 2018 edellisvuoden 

susista 9 oli elossa, 7 sutta hävisi tuntemattomasta syystä ja uusia susia ei todettu. Esitutkinta paljastaa, että salametsästys ja myrkkysyöttien levittäminen 

kohdistui  Lieksan pohjoisosien susiin.

Elokuusta 2018 alkaen poliisin suurriistavirka-avusta huolehti Lieksassa Virva ry kesään 2020 asti. Kontrolli ja seuranta lisääntyivät maastossa, mutta 

tämäkään ei estänyt myrkkysyöttien levittämistä laajemmalle alueelle. Esitutkinnasta selviää, kuinka salametsästäjät ja heitä avustavat olivat selvillä 

Virvan ja DNA-kerääjien liikkeistä. 

Poliisin päätöksellä Virva poisti kaksi ”häirikkösutta” helmikuussa 2019. Vuosien 2017 ja 2022 välisenä aikana luvallisesti poistettujen susien määrä 

Lieksassa oli 7. 

Lieksan susien määrä ei ole kasvanut näinä vuosina, Luken 2022 maaliskuisen kanta-arvion mukaan Lieksassa oli 7 sutta. Lieksan reviirityöryhmä 

(muistio 19.12.2022) löysi samasta kanta-arviosta 13 yksilöä ja syksyn havaintoihin perustuen ilmoitti yksilömääräksi 16-18. Myös Lieksan 

naapurikuntien reviirien susimäärissä on havaittavissa samaa, Juuassa Panjan 7-10 suden lauma hävisi kahta lukuun ottamatta 2019, Ilomantsin/Lieksan 

Inarin 8 suden lauma hävisi kokonaan  2021, samoin kävi Juuan Halivaaran 9 suden laumalle 2021.

Reviiriyhteistyöryhmän ydintehtävä on luoda paikallinen kokonaiskuva susitilanteesta, välittää faktapohjaista tietoa susista ja tiedottaa esim. 

paikallislehdessä susitilanteesta neutraaliin sävyyn, ilman arvolatausta sekä toimia yhdistysten ja seurojen kanssa yhteistyössä susiin liittyvän laittoman 

toiminnan ehkäisemisessä.  Lieksan reviirityöryhmän toiminta ei ole noudattanut sille kirjattua toimintaperiaatetta, ei tiedottamisen eikä salametsästyksen 

ehkäisemisen suhteen vaan ryhmässä on nimenomaan osallistuttu ja oltu myös tietoisia susien salametsästyksestä. Suomen Riistakeskus  poisti 

helmikuussa 2022 reviirityöryhmästä susien salametsästykseen osallistuneen petoyhdyshenkilön, mutta kirjasikin hänet uudelleen ryhmään 9.2.2023. 

Hänet on nyt 5.5.2023 poistettu reviirityöryhmästä.

 

Paikallislehdeltä tarvittaisiin puolueetonta ja faktoihin perustuvaa tiedottamista, ei mitään iltapäivälehtien tyylistä ”Susi tuli melkein navettaan”…, sitten 

”Kaksi sutta piiritti navettaa…” ja vielä samasta  ”Kolmen suden lauma on edelleen riesana…” , kun todellisuudessa kuuteen riistakameraan 

tuli seurantajakson aikana vain kettu ja harakka.
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